
 

   

 

Zápis 7. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

14. mája 2024, 13:00 -15:00 

Online 

 

7. zasadnutie KP bolo online zasadnutie, ktoré bolo zamerané na diskusiu o príprave zákona 

o výskume vývoji a inováciách. 

 

Podklady na zasadnutie KP boli členom zaslané elektronicky dňa 02.05.2024, a to v nasledovnom 

rozsahu: 

 

• Program 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Informácia o príprave zákona o výskume, vývoji a inováciách  

3. Rôzne  

4. Záver  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

Priebeh 7. zasadnutia KP 
 

Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

Predsedníčka KP privítala členov na 7. zasadnutí Koordinačnej platformy a poďakovala im za účasť.  

 

Predsedníčka KP otvorila zasadnutie. 

 

• Program 7. zasadnutia bol zameraný najmä na:  

Diskusiu o príprave zákona o výskume vývoji a inováciách. 

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

KP je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých jej členov. 

 

Na siedmom zasadnutí KP bolo prítomných 23 členov. Predsedníčka KP teda konštatovala, že KP  je 

uznášaniaschopná. Zároveň upozornila na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia 

zápisnice a oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia. 

 

Schvaľovanie programu 7. zasadnutia  

• Program zaslaný dňa 02.05.2024 členom 

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené. 

Predsedníčka KP vyzvala na predloženie návrhov a následne zahájila hlasovanie o programe. 

 

3 varianty výsledku: 

▪ schválenie  

▪ schválenie s pripomienkami  

▪ neschválenie 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že Program 7. zasadnutia  bol  jednoduchou väčšinou bez 

pripomienok schválený. 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - návrh na overovateľa zápisnice je pán Peter Fodrek, 

nominovaný Republikovou úniou zamestnávateľov . 

 

 

 

Predsedníčka KP zahájila hlasovanie. 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP  



 

   

 

 

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že p. Fodrek bol ako overovateľ zápisnice zo 7. zasadnutia KP 

schválený jednoduchou väčšinou. 

 

Následne predsedníčka KP členom predniesla niekoľko aktualít z  diania od posledného 

zasadnutia 

o  VAIA pracuje na príprave nového zákona o VVaI 

o Prebehlo 2. zasadnutie Misie zdravia 

o 29. Zasadnutie Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie je predbežne plánované na 25. 06. 

2024 

o Kódex výskumnej integrity a etiky –  

- v dňoch od 25. apríla do 6. mája prebehlo pripomienkovanie Kódexu členmi Koordinačnej 

platformy a Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie  

- Ďakujeme všetkým, ktorí sa zapojili 

- Predložených bolo 16 pripomienok/komentárov, ktoré sú aktuálne vyhodnocované  

MŠVVaŠ SR   - p. Ftáčnikovou 

- Pripomienky boli skôr technického charakteru a viacerí ocenili vysokú kvalitu pripraveného 

dokumentu. 

- Kódex bude predmetom schvaľovania na 29. zasadnutí RVVTI v júni 

 

Bod 2 – Informácia o príprave zákona o výskume, vývoji a inováciách 

 

Predsedníčka KP otvorila druhý bod. 

 

Nový zákon nahradí sa existujúci zákon č. 172/2005 Z. z. o organizácii štátnej podpory výskumu a 

vývoja (ako aj zákon č. 185/2009 Z. z. o stimuloch pre výskum a vývoj a zákon č. 53/1964 Z. z. o 

udeľovaní vedeckých hodností) novým zákonom o výskume, vývoji a inováciách orientovanom na 

ukotvenie kompetencií v tejto oblasti smerom ku všetkým relevantným aktérom a princípov 

financovania v nadväznosti na Národnú stratégiu výskumu, vývoja a inovácií. Zákon rozšíri reformu 

VVaI z Plánu obnovy a odolnosti a vyvolá relevantné úpravy Kompetenčného zákona. 

 

Predsedníčka odovzdala slovo Andrejovi Piovarčimu, ktorý predstavil aktuálny pokrok v oblasti 

prípravy zákona o výskume, vývoji a inováciách. 

 

Vysvetlil prečo doterajší zákon 172/2005 z.z. už nie je vhodný na novelizáciu a je potrebný nový 

zákon o výskume, vývoji a inováciách. Doplnil, že k vecnému zámeru zákona VAIA obdržala 291 

pripomienok, z ktorých bolo 211 akceptovaných, či čiastočne akceptovaných.  

A. Piovarči objasnil, že v oblasti konsolidácie kompetencii funguje pracovná skupina pod 

Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a mládeže.  



 

   

 

Na záver doplnil, že k príprave nového zákona sa na VAIA stretáva pracovná skupina zložená 

z jednotlivých ministerstiev ako aj zamestnávateľských zväzov a univerzít a na základe zverejnenia 

predbežnej informácie sa do tvorby zákona môže zapojiť aj širšia verejnosť.  

Následne predstavil základné princípy pri tvorbe zákona ako aj niekoľko prínosov nového 

moderného zákona, od transferu poznatkov, cez etické zásady, ochranu bezpečnostných záujmov 

až po využívanie výskumnej infraštruktúry.   

 

Predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 2 programu. Doplnila, že nedávno schválená novela 

výdavkových limitov komplikuje grantové financovanie vedy a výskumu, keďže nealokované 

peniaze sa na agentúrach nebudú dať prenášať do ďalších rokov.  

R. Ševčík doplnil, že úprava bola Národnou radou SR schválená len 4 pracovné dni od schválenia 

vládou a bude účinná od 31. augusta 2024.  Vysvetlil, že pre APVV to znamená vrátenie všetkých 

prostriedkov, ktoré na konci roka nebude mať alokované a pri nabehnutí financovania z Národnej 

stratégie by sa mohlo jednať až o 10 miliónov eur.  

Predsedníčka KP doplnila, že ministerstvo financií bude vracanie prostriedkov na výskum a vývoj 

považovať za signál o absorpčnej schopnosti slovenského výskumného ekosystému.  

R. Sevčík priznal, že pri všeobecnej výzve APVV je reálne pri znížení nárokov alokovať v tomto roku 

všetky zdroje, no pri výzve na infraštruktúru nepovažuje za reálne prostriedky alokovať.  

J. Wagner v reakcii na R. Ševčíka vyslovil názor, že zvýšenie úspešnosti pri podaných projektoch 

APVV sa nedotkne kvality schvaľovaných projektov a doplnil, že výzva pre mladých vedeckých 

pracovníkov už bude hodnotená zahraničnými panelmi. Následne poukázal na možné problémy, 

ktoré môže priniesť zlučovanie grantových agentúr a spýtal sa ako pristupovať k zdieľaniu 

infraštruktúry. 

A. Piovarči vysvetlil, že v niektorých oblastiach zdieľanej infraštruktúry sa musí Slovensko riadiť 

európskymi pravidlami a doplnil, že VAIA si je vedomá citlivosti spájania agentúr a pristupuje 

k danej problematike čo najobozretnejšie.  

M. Luptáčik sa spýtal na vzťah základného a aplikovaného výskumu v pripravovanom zákone ako aj 

na definovanie nezávislej výskumnej inštitúcie v kontexte rakúskeho zákona.  

Predsedníčka KP vysvetlila, že VAIA prebrala pojem nezávislý výskum z Oslo Manual 2018 

a objasnila, že sa jedná o výskum, ktorý nie je na objednávku alebo výskum, za ktorý si nejaká firma 

platí ale je to výskum vykonávaný bez závislosti na nejakom zadaní. 

 

Záver:  

Predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informáciu o príprave zákona o výskume, vývoji 

a inováciách na vedomie. 

Bod 3 – Rôzne 

Predsedníčka KP otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Neboli prednesené žiadne ďalšie príspevky. 

Bod 4 – Záver  

Predsedníčka KP sa  prítomným poďakovala za podnetné návrhy a spoluprácu. 


